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Stig-Joeran Samuelsson 

 

 

        

Axel Otten 

Anette Rosing   

 

Frånvarande: 

Mikael Erdefelt 

 

Övriga närvarande: 

Maria Nilsson, sekreterare 

Nicoletta Zoannos, verksamhetscontroller ÄOFS 

Jon Oskarsson, personligt ombud 

Carin Chrysander, personligt ombud 

Kirsi Naskali, enhetschef daglig verksamhet och socialpsykiatri 

 

 

§1 Mötets öppnande 

Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 

 

§2 Presentationsrunda 

De närvarande presenterar sig. 

 

§3 Godkännande av dagordning 
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Dagordningen godkänns.  

 

 

§4 Val av justerare 

 Lotta Rosenström väljs att justera protokollet tillsammans med 

ordföranden. 

 

§5 Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkänns  och läggs till handlingarna. 

 

§6 Information från förvaltningen 

Nicoletta återkopplar rådets synpunkter på utkastet till 

Verksamhetsplan (VP) 2019. I stort sett alla åtgärder som rådet 

framförde vid workshopen i oktober återfinns på ett eller annat 

sätt i förvaltningens förslag till VP. Stig-Joeran undrar var 

tillgängligheten kommer in. Nicoletta svarar att det återfinns på 

flera ställen, bland annat satsar förvaltningen på 

tillgänglighetsvandringar. Nicoletta informerar även om den s.k. 

delaktighetsmodellen, som går ut på att arbeta systematiskt, bland 

annat genom delaktighetsslingor, för att öka delaktigheten hos 

personer med olika typer av funktionsnedsättningar. 

 

Förvaltningen har fått låga resultat i brukarundersökningen på 

såväl särskilda boenden som daglig verksamhet inom 

socialpsykiatrin. Förvaltningen kommer därför kommer att 

genomföra en brukarrevision för att kartlägga vad de låga 

siffrorna beror på.  

 

På rådets januarimöte kommer Nicoletta att redovisa mer i detalj 

var respektive förslag från rådet återfinns i VP  

 

Insatsen ledsagning är en del av utredningen om förändrad LSS-

lagstiftning. Nicoletta informerar kort om att insatsen ledsagning 

är särskilt under lupp. Rådet uttrycker direkt en stark oro för vad 

det kommer att innebära – Anette framför att det kan innebära 

total isolering för de som inte klarar sin vardag utan den. 

 

Kirsi tar vid och informerar om Portis, öppen verksamhet för 

personer med psykisk funktionsnedsättning. Deltagarna är mellan 

25 och 55 år gamla. Kirsi delar ut en sammanställning av Portis 

verksamhet och målsättning. Portis erbjuder bl.a. 

matlagningsgrupper, datacirkel, hantverksgrupper och 

fredagsmys. Viktigast och mest populär är kanske ändå 

caféverksamheten, med start kl 09 måndag-fredag (med undantag 

för onsdagar, då verksamheten startar kl 12), där människor kan 



  

  

 

 
 

 

Skärholmens stadsdelsförvaltning 

Socialtjänsten 

 

Bodholmsplan 2 

Box 503 

127 26 Skärholmen 

Växel 08-508 24 000 

maria.e.nilsson@stockholm.se 

www.stockholm.se 

 

vara en del av en social gemenskap. Det behövs inget 

biståndsbeslut för att delta på Portis aktiviteter. Kirsi avslutar 

med att bjuda in rådet till att förlägga ett av sina möten där. Portis 

kommer att få en ny chef från januari; Cesar Rodriguez.  

 

§7 Särskilda frågor till detta möte 

 Informationsbroschyrerna om rådet trycks upp till 

nämndkonferensen. 

 Besök av personliga ombud. 

Jon och Carin presenterar sig och sitt jobb som personliga 

ombud för personer med psykisk funktionsnedsättning. 

Det finns runt 300 personliga ombud i Sverige. 

Målgruppen är personer med långvarig och varaktig 

psykisk funktionsnedsättning. Uppdraget är att jobba på 

människors uppdrag – inte myndigheternas. De personliga 

ombuden gör ingenting utan att personen det rör har 

godkänt det först. Det finns ingen journalföring och ingen 

dokumentation förs. Tanken är att vara en reservationslös 

stöttning för människor som uttrycker önskemål om hjälp, 

framför allt i kontakter med myndigheter. De personliga 

ombuden rapporterar även om de ser systembrister i 

kedjan runt personer med psykisk funktionsnedsättning. 

På frågan om var i kedjan det ofta brister svarar Carin att 

det är bristande samverkan mellan de olika aktörerna som 

är inblandade kring en människa med psykisk 

funktionsnedsättning.   

  

Margareta undrar hur målgruppen får kontakt med ett 

personligt ombud. Carin svarar att de flesta ringer, 

antingen själva eller så hör anhöriga av sig. Det finns 

även broschyrer hos landstinget och information lämnas 

till handläggare inom socialtjänsten. Personliga ombud 

har viss uppsökande verksamhet också.  

 

I Skärholmen har de personliga ombuden haft ganska lite 

klienter. Carin och Jon har inget riktigt svar på varför det 

är så, men gissar på att Medborgarkontoret  har spelat en 

viktig roll. På Medborgarkontoret finns det alltid 

samhällsvägledare att fråga, något som är extra värdefullt 

för människor med psykisk funktionsnedsättning.  

 

Lotta undrar avslutningsvis hur rådet kan hjälpa 

målgruppen. Vilka frågor tycker Jon och Carin är 

viktigast att driva? Carin svarar att frågan om arbete för 

målgruppen är en av de viktigaste. Hur tar man hänsyn till 
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funktionsnedsättningen på arbetsmarknaden? Dagens 

arbetsmarknad är stenhård, det finns inga anpassade 

arbeten, ändå ges avslag från Försäkringskassan med 

motiveringen att personerna kan arbeta om 

arbetsuppgifterna anpassas. Kirsi inflikar att en utsatt 

målgrupp är unga vuxna som varken studerar eller 

arbetar.   

 

§8 Aktuella frågor på kommande nämndsammanträde 

Föredragningslista till nämnden skickades via mail och post till 

rådets ledamöter.  

 

§9 Skrivelser och rapporter 

Inga skrivelser eller rapporter har inkommit till rådet. 

 

§10 Inkommande post  

Ingen post har inkommit till rådet. 

 

§ 11 Punkter till nästa möte 

 Brukarenkäten, rådet ska vara med och utforma den. Hur 

ser tidplanen ut? 

 Balanslistan. 

 

§12 Övriga frågor 

Rådet diskuterade arbetsfördelningen vid nämndkonferensen den 

11 december. 

 

Tid och plats för sammanträden 2019 fastställdes till fredagar 

veckan innan nämnden mellan 9.30-12. 

 

§13 Mötets avslutande 

 

Vid tangentbordet 

 

 

 

 

 

Maria Nilsson 

Protokollet godkänns och justeras 2018-12-07 


